
 

Motion om tillägg till fritidsnämndens reglemente om lokalisering av idrotts- och 
fritidsanläggningar 

På fritidsnämnden 12 juni 2019 beslöts att ge ”kultur- och fritidsdirektören i uppdrag att vidare 
utforma förslag till prioriteringar, platser och tidsplanering gällande framtida idrottsanläggningar i 
Nacka” utifrån den uppdaterade kapacitetsutredningen.  

Vid två tillfällen har direktören föreslagit placering av fotbollsplaner vid Källtorp respektive 
Ramsmora’. Fritidsnämnden har däremot inte fått ta ställning till dessa förslag till lokaliseringar 
och inte heller till borttagande av en planerad plan på tomten för gamla Porsmosseverket.   

Nackalistan tycker det är ytterst märkligt att fritidsnämnden har blivit rundningsmärken då just 
nämnden i övrigt ofta har tagit ställning till frågor som berör placering av idrotts och 
fritidsanläggningar, också utifrån närhetsprincipen som fritidsnämnden antagit. Ett tydligt 
exempel är omplacering av gymnastikhallen från Sickla till Orminge som senare inte blivit av. 

Det största skattefinansierade stödet till idrottsföreningars verksamhet är utan tvekan tillgången 
till anläggningar. Därav följer att placeringen av anläggningar i högsta grad borde vara en 
angelägenhet för nämnden att yttra sig om innan frågan går vidare till kommunstyrelsen som har 
ansvaret för finansieringen av investeringar. När anläggningar står klara är det sedan 
fritidsnämnden som svarar för kostnaderna för drift, kapitalkostnader mm. vilket ytterligare ger 
skäl till att nämnden bör få yttra sig.  

Viktiga frågor vid lokalisering av anläggningar är bland annat: 

• Hur väl svarar den föreslagna placeringen mot behovsutredningar?  
• Hur nära ligger anläggningen ett större bostadsområde och/eller skola/or? 
• Hur många barn och unga bor i närheten? 
• Hur nära till kollektivtrafik? 
• Vilka alternativa placeringar är möjliga och vad är mest kostnadseffektivt?  
• Vad tycker berörda föreningar och skolor om placeringen?  

Dessa och liknande frågeställningar är just sådana som facknämnden bör yttra sig om innan 
beslut fattas i kommunstyrelsen. 

Nackalistan föreslår därför: 

- Att ett tillägg görs i fritidsnämndens reglemente med innebörden att 
fritidsnämnden ska yttra sig om lokalisering av idrotts- och fritidsanläggningar 
innan beslut fattas i kommunstyrelsen. 
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